
5 گردشگری

گروه گردشگری - ایران به عنوان 
یکی از معدود کشــورهای جهان که 
ظرفیت های طبیعی و تاریخی آن این 
کشور را در زمره چند کشور پرجاذبه 
در این حوزه قرار داده، همزمان نام ما 
را در لیست کشورهای کم برخوردار 
از گردشــگران خارجــی نیز به ثبت 
رسانده اســت و این شرایط متفاوتی 
را برای صنعت گردشگری در کشور 

رقم زده است. 
دولت هــا در طی چهــار دهه 
گذشــته همواره سعی کردند توسعه 
گردشگری را جزء اولویت های خود 
برای توسعه در کشور نشان دهند اما 
اغلب در رســیدن به اهدافی که خود 

ترسیم کردند، ناکام ماندند.
صنعت گردشــگری در لیست 
پرسودترین شغل های جهان است که 
به باور بسیاری از صاحب نظران این 
حوزه کشــور ما همچنان از سود آن 

بی بهره بوده   است. 
درســت  معرفــی  عــدم 
ظرفیت های گردشگری کشور، نبود 
زیرساخت های لازم در نقاط پرجاذبه 
گردشــگری، عدم آمــوزش جوامع 

بومــی و محلی برای رعایت کدهای 
رفتــاری در این حوزه و بســیاری از 
دلایل دیگر تاکنون اجازه شــکوفایی 
و پویایی را از این صنعت در کشور ما 

گرفته است.
در این باره محمدرضا دشــتی، 
رییس فراکسیون گردشگری مجلس 
شورای اسلامی تصریح کرد: مجلس 
یازدهم تمام هــم و غم خود را برای 
توســعه صنعت گردشگری گذاشته 
اســت زیــرا صنعت گردشــگری 
می توانــد یکی از محل هــای درآمد 

بودجه ای در کشور باشد.
گردشــگری  گفــت:  وی 
ظرفیت هــای دیگــری نیــز دارد از 
جمله اینکه می تواند جوســازی های 
دولت های بیگانه و ایران ستیزی آنها 
را خنثی کند و کشور ما باید نقش یکی 
از جاذبه های مهم گردشــگری را در 

منطقه بازی کند.
رییس فراکســیون گردشگری 
مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
متاسفانه شیوع بیماری کرونا توسعه 
این صنعت را در کشــور و در سطح 
جهان متوقف کرد و ما اکنون می توانیم 

از ظرفیت های برگزاری جام جهانی 
در کشور قطر برای احیای این مساله 

بهره ببریم.
دشــتی تاکید کرد: ارزان بودن 
مقصد ســفر در ایران از جمله دیگر 
مزایای سفر به ایران است که ما سعی 
داریم در مجلس ریل گذاری های لازم 
برای توســعه این صنعت را در کشور 

انجام دهیم.
رییس فراکســیون گردشگری 
مجلــس شــورای اســلامی افزود: 
گردشــگری بایــد همانند ســایر 
حوزه هایــی که در آنهــا موفق عمل 
کرده ایم مردمی شود زیرا تجربه ثابت 
کرده است که در هر حوزه ای که مردم 
وارد صحنه شده اند کشور توانسته از 

مشکلات عبور کند.
وی اضافه کرد: گردشگری باید 
بــه بخش خصوصی واگذار شــود و 
لازم اســت در این خصوص وزارت 
میراث فرهنگی تدابیری را بیاندیشد 
که در راســتای آن تولی گری بخش 

گردشگری به مردم سپرده شود.
اما کارشناســان این حوزه نظر 
متفاوتــی دارنــد، رضــا علی اصل، 

عضو هیــات مدیره کانون راهنمایان 
گردشگری کشــور در گفتگو با رکنا 

تاکید کرد: دولت برنامه مشــخصی 
در حوزه گردشگری ندارد و بسیاری 

از فعالیــن حوزه گردشــگری از این 
صنعت فراری هستند.

وی گفــت: ما باید قبول کنیم که 
گردشگران داخلی ما نیازمند آموزش 
هستند. بســیاری از کدهای اخلاقی 
موجود در صنعت گردشگری توسط 
گردشگران داخلی رعایت نمی شود و 
دولت نیز در این زمینه هیچ اقدام قابل 

توجهی انجام نداده است.
فعال برجسته حوزه اکوتوریسم 
و گردشــگری طبیعی کشور افزود: 
توجه به تاسیسات و زیرساخت های 
حوزه گردشــگری و همچنین تولید 
محتواهای آموزشی می تواند راه حل 
خوبی در مقطع فعلی برای حل برخی 

از مشکلات این حوزه باشد.
علی اصــل اضافه کرد: توجه به 
مسایل پایداری در حوزه گردشگری 
یکی از مهمترین نکاتی است که باید 
دولت جهت رســیدن به اهداف آن 

تدابیر لازم را اتخاذ کند. 
فعــالان گردشــگری در تمام 
دنیــا در طی 5 دهه اخیر به این نتیجه 
رســیده اند که باید از منابع پایدار در 
این حوزه بهره مند شوند و عدم توجه 
به این مســاله باعث می شود در میان 
مدت و بلند مدت دچار مشــکلات 

اساسی شویم
عضــو هیــات مدیــره کانون 
راهنمایان گردشــگری کشور عنوان 
کــرد: مشــکلات بنیادیــن حوزه 
گردشــگری عدم توجه مســوولان 
به ظرفیت های مناطق گردشــگری 

و داشــته های اجتماعی، فرهنگی و 
اکولوژیکی این مناطق است.

وی تصریــح کرد: اتفاق خاصی 
در یک سال گذشته در حوزه اشتغال 
گردشــگری رخ نــداده اســت و به 
نظر می رســد بخش قابل توجهی از 
فرصت های شــغلی در این حوزه در 

حال از بین رفتن است.
این فعال گردشــگری کشــور 
گفــت: گردشــگری خارجی نقش 
قابل توجهی در توســعه این صنعت 
در دنیا دارد اما کشــور مــا به دلایل 
متعددی از این مســاله بی بهره است. 
به نظر می رســد تا تعارضات موجود 
در این حوزه حل نشــود نمی توان به 

شکوفایی این صنعت امید داشت.
علی اصل بیان داشــت: توسعه 
صنعت گردشگری در کشور نیازمند 
گردشگران داخلی است اما گردشگر 
داخلــی آموزش ندیده آســیب های 
بسیاری را متوجه عرصه های طبیعی 

و آثار تاریخی ما کرده است.
وی با اشــاره بــه اینکه اغلب 
کشــورهای توریســت پذیر دنیا از 
فعالان این صنعــت در دوران کرونا 
از جملــه راهنمایان گردشــگری به 
صورت ویژه حمایت کردند، افزود: 
بــه طور کلی می توان گفت که دولت 
و مجلس سعی و تلاشی برای خروج 
صنعــت گردشــگری از محاقی که 

اکنون گرفتار آن است ندارند.

گروه گردشــگری - نشســت تخصصی 
صنایع دستی و هنرهای سنتی با حضور مریم جلالی 
معاون صنایع دســتی و هنرهای سنتی کشور، اساتید 
و رؤســای دانشــگاه های هنر در تالار آبی معاونت 
صنایع دستی و هنرهای سنتی برگزار شد. مریم جلالی 
معاون صنایع دســتی و هنرهای سنتی کشور در این 
نشســت گفت: باید در حوزه صنایع دستی همگرایی 
ایجاد کنیم. دانشــگاه و بخش آمــوزش باید به این 
همگرایی کمک کنند تا فاصله ها کم شــود. برگزاری 
نشســت های تخصصی باید موجب جریان سازی 
شــود. او افزود: اگر بخواهیم تفکر اســتراتژیک در 
حوزه صنایع دستی داشته باشیم باید حتماً رویکردمان 
انتقادی، خلاق و نتیجه محور باشــد. جلالی تصریح 
کرد: باید دایره ارتباطی درستی برای استفاده درست از 
اعتبارات داشته باشیم. اگر حلقه های زنجیر به یکدیگر 
وصل نشود، نمی توان کار خاصی انجام داد. برای اینکه 
در حوزه صنایع دستی پیشرفت کنیم و نوآوری داشته 
باشیم باید در عین حفظ ماهیت هنری به آبشخورهای 
دیگری مانند دانشگاه، اقتصاد و صنعت متصل شویم. 
معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور گفت: در 
چرخــه تأمین و تولید باید از طراحی محصول، تولید 
و اصلاح کارگاه ها گرفته تا چگونگی عرضه به بازار، 
فروش و مصــرف ارزش آفرینی، مطالعه و پژوهش 

کنیم. زیرســاخت های آکادمیک و پژوهشی باید به 
بدنه عملیاتی متصل شــود. خط مشی های خوبی در 
صنایع دســتی داریم، در حوزه سیاســت گذاری نیاز 
داریم خودمان را نشان دهیم. در حوزه خط مشی باید 
حوزه های آکادمیک به ما کمک کند، برنامه های خوبی 
در این زمینه داریم که در ســطح کشور اجرا می شود. 
چیزی که فقدان آن حس می شود و باید در این نشست 
به آن پرداخته شــود، طراحی برای اتصال یکی از این 
برنامه ها به خط مشی هاســت. معاون صنایع دســتی 
و هنرهای سنتی کشــور افزود: مفهوم صنایع دستی 
ســیال است. من یک سه ضلعی کارشناس، محصول 
و مشــتری را در این مفهــوم ارائه می کنم. این روزها 
به شــدت بدنه کارشناسی ضعیف شده و همگرایی 
هــم ندارد، باید این حــوزه را قوی کنیم. برای اینکه 
بتوانیم به نتایج مستمری برسیم باید بتوانیم این مغزی 
که سیاســت گذاری می کند و اندام هایی که دارند کار 
می کنند را با یک شــبکه مویرگی به یکدیگر برسانیم 
و متوازن کنیم. جلالی تأکید کرد: نیاز به باورســازی، 
نگرش ســازی، تغییر نگرش و رفتارســازی داریم. 
رویکرد و کارکردی را که دانشــگاه ها نسبت به مقوله 
صنایع دســتی می دهد برای من مهم اســت. معاون 
صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور در این نشست از 
اساتید دانشگاه درخواست کرد تا در جایگاه حقیقی و 

حقوقی که دارند، درباره کارهایی که تاکنون انجام نشده 
و کارهایی که می شود انجام داد، صحبت کنند. او ادامه 
داد: برای اطلس معنایی که تازه ایجاد شــده است نیاز 
به کمک دانشگاه داریم تا بتوانیم دایره معنایی جدیدی 
برای هنرهای سنتی و صنایع دستی ایجاد کنیم. جلالی 
درباره برنامه های معاونت صنایع دســتی و هنرهای 
سنتی گفت: سه تحول محتوایی، رویکردی و سازوکار 
برای این معاونت در نظر گرفتم. شاکله اداری معاونت 
صنایع دستی باید تبدیل به شاکله فرهنگی شود. باید 
به ســمت اتفاق هایی برویم که موجب جریان سازی 
در حوزه صنایع دســتی شــود. معاون صنایع دستی 
و هنرهای ســنتی کشــور در ادامه از اساتید دانشگاه 
و صاحب نظــر در حوزه صنایع دســتی تقاضا کرد تا 
شاخص های ماهیتی هنرهای سنتی را مشخص و در 
حوزه تولید محتوا و متن کمک کنند. در این نشســت 
ســعی کردیم تا رویکردهای معاونت صنایع دستی و 
هنرهای سنتی با دانشگاه نزدیک شود. همچنین باید 
بازارسازی و بازارپردازی در بخش صنایع دستی سامان 
دهیم. در ادامه این نشست، رؤسای دانشگاه های هنر 
درباره موضوعات پایان نامه های مرتبط با صنایع دستی، 
سرفصل های آموزشی، رویکرد سنتی، تجاری سازی، 
تحــول محتوایی، تحول رویکــردی، پژوهش های 

کاربردی نکاتی را مطرح کردند. 

  - گردشــگری  گــروه 
دکترعبدالرضــا دانشــور آملی مدیر 
بانک ســلولهای انســانی و جانوری 
مرکز ذخایر ژنتیکی و زیســتی ایران 
گفت: اســب کاسپین در بین نژادهای 
اسب جزء 5 ذخیره ژنتیکی ارزشمند 
جهان محســوب می شود و می تواند 
هزینه سوارکاری و پرورش اسب در 
ایران را به یک سوم کاهش دهد. وی با 
بیان اینکه حدود ۴۰درصد از نژادهای 
اسب دنیا در خطر انقراض قرار دارند، 
عنــوان کرد: بالاترین آمار نژادهای در 
معرض انقراض در بین گونه های دامی 
در جهان متعلق به اسب است لذا لزوم 
داشــتن برنامه مدون برای حفاظت از 
ذخایر ژنتیکی اســب کاسپین بعنوان 
یک نژاد پایه ای و ارزشــمند، بســیار 
حائــز اهمیت اســت. مدیــر بانک 
سلولهای انسانی و جانوری با بیان اینکه 
راهکارهای اساسی برای حفاظت از 

اسب کاسپین در کشورما وجود دارد، 
گفت: در این راســتا لازم است تا در 
نســل جوان انگیزه و علاقمندی لازم 
را برای پرورش و نگهداری از اســب 
کاسپین ایجاد کرده و از این نژاد برای 
توسعه آموزش ســوارکاری استفاده 
کنند. همچنین هویت بخشی به انجمن 
اسب کاسپین و ارتقا آن در سطح بین 

المللی می تواند جایگاه این اســب را 
بعنوان یک میراث ملی ارتقا بخشــد.  
یکی از روشــهای حفاظت از نژادها و 
گونه های بومی، اســتفاده از روشهای 
آزمایشــگاهی است. در این روشها از 
خون، DNA، اسپرم، تخمک، جنین، 
ســلول و مایعات بــدن جانور مورد 
نظر نمونه گیری و ذخیره ســازی می 

شود. شبکه حفاظت از ذخایر ژنتیکی 
دامــی اروپا )EUGENA( در گونه 
اســب، ۳۱ بانک فعال دارد که بیش از 
5۲۰۰۰ نمونه اســب را درکنار دیگر 
گونه های دامی نگهداری می کنند، که 
این مورد نشاندهنده اهمیت روشهای 
آزمایشگاهی است. بانک سلول های 
انســانی و جانوری مرکز ملی ذخایر 
ژنتیکی و زیســتی ایران نیز از بیش از 
5۰ اســب کاسپین نمونه گیری و رده 
های سلولی فیبروبلاســتی آنها را به 
همراه اطلاعات شناســنامه ای، تولید 
و ذخیره سازی کرده است. این نمونه 
های سلولی علاوه بر اینکه کلکسیون 
بی پایان و ارزشمند از DNA و اجزای 
سلولی این اسب را در اختیار محققان 
و موسســات فعال در حوزه صنعت 
اسب قرار می دهد، امکان شبیه سازی 
)Cloning( و استفاده های درمانی را 
هم برای اسب کاسپین فراهم می کند.

ترکیدن  گروه گردشــگری - 
لاســتیک هواپیما آن هــم در فرودگاه 
مشهد یکی از ســوانح هوایی پرتکرار 
در ماه های اخیر اســت که به گفته مدیر 
روابط عمومی این فرودگاه، معتقد است 
که باند این فرودگاه هیچ مشکلی ندارد.
سوانح هوایی در ماه های گذشته 
بیشــتر از قبل به گوش می رســد و در 
این میان یکی از پرتکرارترین حوادث 
ترکیدن لاستیک هواپیماست که سازمان 
هواپیمایی را هم بر آن داشت تا گزارش 
توصیه نامه ایمنی جداگانه ای در این باره 
بنویسد و منتشر کند. توصیه نامه ای که 
عواملی مرتبط با فرودگاه ها، ایرلاین ها 

و تعمیر و نگه داری هواپیماست.
دیروز باز هم لاســتیک هواپیما 
بوئینگ ۷۳۷ سپهران در فرودگاه مشهد 
ترکید و حســن جعفری مدیر روابط 
عمومی فرودگاه هاشمی نژاد مشهد در 
این باره به ایســنا گفت: پرواز شــماره 
۴۳۱۰ شرکت هواپیمایی سپهران که با 
۱۳۰ مســافر از تهران عازم مشهد بود، 

پس از فرود در فرودگاه مشهد و خزش 
به ســمت پارکینگ، در هنگام تاکسی 

دچار نقص فنی شد.
وی با اشاره به اینکه تمامی مسافران 
در سلامت به کامل به سر می برند، افزود: 
باند فرودگاه هیچ مشــکلی ندارد و اگر 
باندهای فرودگاه مشهد مشکلی داشت، 
ایــن هواپیما در بانــد دچار نقص فنی 
می شد. این هواپیما تمام طول باند یعنی 
۴ کیلومتر را طی کرده و در هنگام خزش 

به سمت پارکینگ دچار نقص فنی شده 
است.

گر چــه در این حادثــه به گفته 
حســن رضایی فر –رئیس کمیسیون 
بررســی ســوانح و حوادث سازمان 
هواپیمایی کشوری- هم اعلام کرد که 
در این حادثه مشکل فنی در والو )منفذ 
تامین باد( لاســتیک هواپیما بوده است 
و ارتباطی با باند هواپیما نداشته است؛ 
اما اشکال در ســطوح پروازی یکی از 

عواملــی بود کــه در آخرین گزارش 
سازمان هواپیمایی کشوری در ترکیدن 
لاستیک هواپیما به آن اشاره شده است.

در این گزارش که البته قبل از حادثه 
فرودگاه مشــهد، منتشر شده، اینگونه 
آمده است که تمامی حوادث ترکیدگی 
چرخ ها در باند اصلــی )۱۳ چپ/۳۱ 
راست( به وقوع پیوسته که مورد دقت 
دفتر بررسی سوانح و حوادث سازمان 
بوده است. گزارش های بررسی حوادث 
سازمان نشان می دهد که کیفیت نقاشی 
روی باند اصلی مناسب نبوده و علاوه 
بر تولید FOD، برجســتگی هایی نیز 
بوجود آورده که لاســتیک چرخ های 
هواپیماهــا را در وزن و ســرعت زیاد 
دچار مشکل می ســازد. پس از وقوع 
ســانحه خــروج از بانــد هواپیمای 
۸۳MD شرکت هواپیمایی زاگرس در 
سال ۱۳۹۴ و حادثه ترکیدگی لاستیک 
هواپیمای ۷۳۷B شــرکت هواپیمایی 
سپهران در ســال ۱۴۰۰، توصیه ایمنی 
برای ارتقای کیفیت ســطح باند اصلی 

فرودگاه مشــهد )قدرت ترمزگیری و 
رنگ آمیزی( صادر شــده که با توجه به 
اظهارات مدیــران فرودگاهی، به دلیل 
زمان بر بودن و حجم زیاد پروژه، تاکنون 

موفق به اقدام اصلاحی نشده اند.
و از ســوی دیگر محمد محمدی 
بخــش –رئیس ســازمان هواپیمایی 
کشــوری-  نیز پیــش از این حادثه در 
پاســخ به ســوالی درباره اینکه یکی از 
مشکلات و عوامل ترکیدگی لاستیک 
هواپیما، ســطوح پروازی است که در 
حــال حاضر از ۱۰ فرودگاه بین المللی 
تنها دو تا فرودگاه گواهی دارند و اغلب 
ایــن حوادث در فرودگاه مشــهد رخ 
می دهد، اعلام کرد:  ســطوح پروازی 
دارای اشــکال در حال ترمیم اســت و 
دستورات لازم برای اصلاح آن را اعلام 
کردیــم. حالا باید دیــد با وجود اعلام 
مشــکل از باند فرودگاه مشــهد، چرا 
مسئولان این فرودگاه آن را نمی پذیرند 
و هر چه ســریعتر نســبت به حل این 

نقیصه اقدام نمی کنند؟

معاون صنایع دستی در نشست با اساتید مطرح کرد؛

دانشگاه باید به همگرایی حوزه صنایع دستی کمک کند

حفاظت از ذخایر ژنتیکی اسب کاسپین  به عنوان میراث ملی کشور

باز هم ترکیدگی لاستیک هواپیما و ادعاهای متناقض!

 اغلب کشورهای توریست پذیر دنیا از فعالان این صنعت در دوران کرونا از جمله راهنمایان 
گردشگری به صورت ویژه حمایت کردند، افزود: به طور کلی می توان گفت که دولت و مجلس 
ســعی و تلاشی برای خروج صنعت گردشــگری از محاقی که اکنون گرفتار آن است ندارند.

رییس فراکسیون گردشگری مجلس گفت: گردشگری باید همانند سایر حوزه هایی که در آنها موفق عمل کرده ایم 
مردمی شود زیرا تجربه ثابت کرده است که در هر حوزه ای که مردم وارد صحنه شده اند کشور توانسته از مشکلات عبور کند.

گردشگری باید به بخش خصوصی واگذار شود؛

دولت اقدام قابل توجهی در توسعه 
صنعت توریسم نداشته است

بدینوســیله از مالکین محتــرم دعوت بعمل می آید تا در جلســه 
مجمع عمومی عادی سالیانه )نوبت اول(بازار بهکیش که در تاریخ 
1401/04/12 در ســاعت 18:00 درمحل دفتر بازار برگزار می گردد 

حضور بهم رسانند.

شایان ذکر اســت هر عضو می تواند یک نفر را با معرفی نامه برای 
شرکت در جلسه و دادن رای معرفی نماید.

صورتجلسه:
1-استماع گزارش عملکرد هیات مدیره 

2-استماع گزارش حسابرس و بازرس قانونی موسسه 
3-تصویب صورتهای مالی سال 1400

4-انتخاب اعضاء هیات مدیره 
5-انتخاب بازرس و حسابرس قانونی 

6-انتخاب روزنامه کثیرالانتشار

مجمع عمومی عادی سالیانه
 موسسه بازار بهکیش نوین کیش

بازار

هیئت مدیره بازار بهکیش نوین کیش

شنبه 4 تیر 25،١40١ ذی القعده ١443 ،25 ژوئن 2022، شماره 3984، صفحه

کشف گنجینه دریایی گران بها پس از ۳۵۰ سال
گروه گردشگری - باستان شناسان دریایی موفق به کشف گنجینه گرانبهایی شدند که مدت ها زیر آب های پر از کوسه 
در »باهاما« پنهان شده بود. »ماراویلا« نام یک کشتی بادبانی اسپانیایی مملو از گنجینه های بسیار مجلل بود که غرق شدن آن 
در منطقه »باهاما« )قاره امریکا( در سال ۱۶5۶ میلادی موجب شد طی ۳5۰ سال پس از آن تلاش های زیادی برای کشف 
این گنج پنهان شده در اعماق اقیانوس انجام شود. با آغاز برنامه اکتشاف جدیدی که اخیرا برای یافتن این کشتی غرق شده 
راه اندازی شد، کمتر کسی فکر می کرد چیزی از این جواهرات باقی مانده باشد، اما آویزهای نفیس با جواهرات و زنجیرهای 
طلا از جمله یافته های تماشایی هستند که اکنون کشف شده اند و صدها سال دست نخورده در بستر دریا مانده  بودند.کشتی 
»ماراویلا« در ضلع غربی کرانه باهاما، در فاصله بیش از ۷۰ کیلومتری ساحل غرق شد، اما گنجینه های تازه کشف شده از این 
کشتی در مسیری طولانی به طول بیش از ۱۳ کیلومتر یافت شده اند. باستان شناسان و غواصان دریایی باهامایی و آمریکایی 
با دریافت مجوز از دولت باهاما، کاوش علمی ماراویلا را آغاز کردند و متعهد شد که یافته ها را در موزه جدیدی در باهاما به 
نمایش بگذارند. یک زنجیر ظریف طلایی با نقوش رز از جمله گنجینه هایی است که نشان می دهد برخی از این اکتشافات 
متعلق به اشراف ثروتمند و یا خانواده سلطنتی بوده است. یک آویز طلا با صلیب سانتیاگو )سنت جیمز( و یک سنگ بزوآر 
هندی، که آن زمان در اروپا به دلیل خواص درمانی آن ارزشمند بود و به شکل صدف ماهی است، از جمله یافته های مربوط 
به نشان مقدس سانتیاگوست که یک نشان مذهبی ـ نظامی از شوالیه هاست که از زائران محافظت می کرد و در تجارت دریایی 
اسپانیا استفاده می شد. همچنین خوشه های زمرد و آمتیست استخراج شده در کلمبیا که اکنون کشف شده اند نیز شواهدی از 
قاچاق کالا را در آن دوره نشان می دهد؛ چرا که در مانیفست کشتی )صورت کامل و خلاصه ای از کلیه محمولات کشتی( 
ذکر نشده است. دکتر »شان کینگزلی« باستان شناس دریایی انگلیسی و سردبیر مجله »Wreckwatch« در این باره گفت: 
»کشف این گنجینه به  شکل ویژه ای دراماتیک است؛ چرا که در میانه  ناکجاآباد، زیر شن های متراکم بودند و این یک عمل 
جراحی باستان شناسی دقیق و موفق بوده است.« کشتی »واراویلا« که نام آن برگرفته از مجسمه مریم مقدس در یک صومعه 
مادرید در قرن سیزدهم میلادی است، بخشی از یک ناوگان بود. این کشتی از هاوانا با گنجینه هایی از قاره آمریکا، محموله های 
سلطنتی و خصوصی و همچنین کالاهای قاچاق و محموله ای مجلل نجات یافته از یک کشتی اسپانیایی دیگر که در اکوادور 
غرق شده بود، به سمت اسپانیا حرکت می کرد، اما در حدود نیمه شب چهارم ژانویه ۱۶5۶، به دنبال یک خطای ناوبری به یک 
صخره برخورد کرد و تنها ۴5 نفر از ۶5۰ سرنشین آن جان سالم به در بردند و بسیاری از آن ها توسط کوسه ها خورده شدند.

 


